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Par publikāciju saturu atbild SIA “Kurzemes Vārds”.

Taisija 
Leščinska – 
mājsaimniece: 

– Man nav 
tādas pieredzes. 
Pilsētas 
autobusu  

dažreiz izmantoju, lai tiktu  
līdz Karostai. Tas labi, ka  
saraksti, kas pieturvietās, ir 
patiesi un autobusi atbrauc 
laikus. Dažreiz mēdz kavēties 
pāris minūšu. Cik esmu 
braukusi uz Rīgu, arī nebija 
problēmu.

Līga 
Šambarovska – 
liepājniece:

– Nē. 
Autobusus 
izmantoju ļoti 
reti, jo mans 

transporta līdzeklis ir tramvajs, 
arī velosipēds. Daudz eju kājām. 
Man svarīgi, lai no rītiem tramvajs 
kursētu pēc grafika, jo tad parasti 
ir steiga, bērns jāved uz dārziņu. 
Starppilsētu autobusu satiksmi 
izmantoju ārkārtīgi reti, jo nav 
vajadzības nekur tālu braukt.   

Ņina 
Baranova – 
pensionāre:

– Pilsētā 
nav problēmu, 
kaut gan 
neesmu čakla 

ar autobusiem braucēja. 
Daudz staigāju. Cik man vajag 
sabiedrisko transportu, tik viss 
bijis kārtībā. Pirms laika ar 
autobusu braucu uz Rīgu un 
tālāk ar vilcienu uz Daugavpili. 
No Rīgas uz Daugavpili gan grūti 
aizbraukt ar autobusu.  

Daira 
Miķelsone – 
māmiņa:

– Tā nav 
bijis. Cik man 
vajag no centra 
aizbraukt uz Zaļo 

birzi vai slimnīcu, viss ir kārtībā 
ar autobusiem. Tie pienāk pēc 
saraksta. Ja arī mazliet kavē, 
tad nav problēmu, jo tagad ielas 
remontē. Esmu dzirdējusi, ka 
“Liepājas autobusu parkam” kaut 
kādas problēmas ar šoferiem, bet 
mani tās neskar. 

Ilgvars – 
pensionārs:   

– Dzīvoju 
Velnciemā un 
parasti uz centru 
no stacijas braucu 
ar tramvaju. 

Autobusu esmu sācis izmantot 
tikai septembrī. Gaidu, kad būs 
uztaisīta jaunā tramvaja pietura 
pie “Kurzemes”. Autobusi man 
nepatīk, jo tur trūkst sēdvietu. 
Apsēdušies jauni cilvēki un nedod 
vietu vecajiem. Vecenītes stāv un 
knapi turas kājās. 

ES DOMĀJU TĀ: VAI IR GADĪJIES, KA NEATBRAUC AUTOBUSS?

l AGRITA MANIŅA
l LINDA KILEVICA

Cik ilgi vēl auklēsies ar 
“Liepājas autobusu parku” 
(LAP)? Pamatotu sašutumu 
pauž pasažieri, jo no rīta, 
ejot uz pieturu, nav ne jaus-
mas, vai pienāks autobuss 
un cilvēks nokļūs darbā, 
skolā, uz mēnešiem gaidīto 
vīzīti pie ārsta. Noslēgtie 
līgumi ar pārvadātājiem ir 
valstij neizdevīgi, un izdevī-
gāk sanāk atcelt reisus, ne-
vis nodrošināt, konstatējis 
jaunais satiksmes ministrs 
Kaspars Briškens. Negod-
prātībā vainotais LAP savu-
kārt prasa ministrijai risi-
nāt visā nozarē samilzušās 
problēmas.

Jauniešiem  
jātiek uz skolu

Regulāras pasažieres ir di-
vas skolasbiedrenes – vaiņod-
niece Sintija un priekulniece 
Gabriela. Viņas Liepājā mācās, 
piektdienās brauc uz mājām, 
bet svētdienās atgriežas. “Daž-
reiz gadās, ka stāvi pieturā, bet 
autobusu nesagaidi. No Liepā-
jas parasti ir bijuši, bet atpakaļ 
man gadījās, ka vakara reisa 
nebija. Izrādījās, ka autobuss 
saplīsis pusceļā un vairs nebūs,” 
Sintija atcerējās piedzīvoto. “Ar 
sabiedrisko transportu brauc 
daudz jauniešu, kuri mācās sko-
lās citur,” meitene teica.

Gabriela zināja, ka dažreiz 
autobuss pieturā pienāk ar ka-
vēšanos, gadās, ka tā nav vispār. 
“Reiz gribēju braukt no Prie-
kules uz Liepāju caur Paplaku, 
bet tā autobusa nebija, un bija 
jāgaida garais reiss, kas brauc 
caur Kalētiem. Es toreiz neko 
nenokavēju, bet, ja cilvēkiem 
jānonāk Liepājā konkrētā laikā, 
piemēram, pie ārsta, tad var arī 
nepaspēt. Laukos cilvēkiem vai 

nu jābūt pašiem savam trans-
portam, vai kādam, kas var aiz-
vest, kad vajadzēs.”

29. septembrī liepājnieks 
Ivo plānoja no Liepājas izbraukt 
tā, lai pagūtu Rīgā uz lidma-
šīnu pulksten 17. Nepaguva. 
Autobusā, kas izbrauca reisā 
Liepāja–Rīga pulksten 13.05, 
viņu neuzņēma, jo brīvu vietu 
nebija. Vīrietis nebija iepriekš-
pārdošanā internetā nopircis 
biļeti. Viņš pastāstīja, ka tik-
pat kā nebraucot ar satiksmes 
autobusiem un šoreiz sanācis 
to izvēlēties neplānoti, tāpēc 
nezinājis, kāda ir situācija. Ir 
tā – ja biļeti nenopērk iepriekš, 
var autobusā netikt.

Brīvi krēsli gan bija, bet ta-
jos paredzēts apsēsties pasa-
žieriem, kuri iekāptu pa ceļam. 
Šajā dienā LAP pat nebija atcēlis 
nevienu Rīgas reisu, bet, cik cil-
vēku paliek uz perona, ja kaut 
viens autobuss izkrīt?

“Apskatījos nākamos rei-
sus uz Rīgu – pulksten 14.20 
un 15.05 arī izpirkti, drīzākais 
iespējamais – puspiecos. Iešu uz 
labu laimi pie autobusiem, kad 
tie pienāks; varbūt tikšu iekšā,” 
Ivo iekārtojās uzgaidāmajā zālē, 
noskaņojies ilgākai sēdēšanai. 

Zaļais dzīvesveids 
nesanāk

Vecpilniece Gunta Zara strā-
dā Liepājā un pilsētā nokļūst ar 
autobusu, mājup – tāpat. “Prob-
lēma tāda, ka agrāk, braucot 
mājās no darba un pērkot bi-
ļeti līdz pieturai “Ozoli”, šoferi 
vienmēr izlaida agrāk – pieturā 
“Lankas”, kas man vajadzīga. 
Bet pēdējā gada laikā tas ne 
vienmēr notika, jo tur neesot 
oficiālas pieturas,” sieviete 
stāstīja. “Tādās reizēs šoferis 
ar labi paveikta darba sajūtu 
apstājās “Ozolos”, kas ir vairā-
kus kilometrus tālāk. Uz pa-
skaidrojumu, ka man vēl jātiek 

mājās Vecpilī, kas no “Lanku” 
pieturas ir četrus kilometrus 
tālu, atbildēja, lai braucot ar vie-
tējo autobusu. Bet tie visi sen 
jau aizbraukuši. Ir jau arī iejū-
tīgi un saprotoši šoferi, kuriem 
izlaist “Lankās” nav grūti; un 
ne es vienīgā tur kāpju ārā. Vēl 
esmu dzirdējusi atbildi: “Jums 
var atbraukt pakaļ.””

Vecpilniece zināja, ka tāda 
pati problēma ir arī Lieģu ie-
dzīvotājiem – pie ciema Rīgas 
autobusiem nav pieturas, biļete 
jāpērk līdz Durbei.

“Cilvēki, kuri regulāri dodas 
uz darbu, nebrauc ar ekspre-
šiem, bet ar parastajiem auto-
busiem, kuriem daudz pieturu. 
Tāpēc dīvaini – ja var izlaist 

cilvēku pieturu tālāk, kāpēc ne-
varētu apstāties agrāk?” Gunta 
jautāja. “Mums jāpaļaujas vien 
uz to, ka šoferis būs cilvēcīgs, 
nevis tāds, kurš atbild, ka citu 
dēļ negrasās pārkāpt likumu, un 
vēl nolasa lekciju skaļā balsī; tad 
patiešām sajūties kā noziedz-
nieks.”

Sieviete saka – sanāk pret-
runa. Tagad visur skandina, 
lai piekopj zaļo dzīvesveidu un 
mazāk brauc ar personīgo auto, 
bet izvēlas sabiedrisko. Te, lūk, 
parādās, ka to īstenot nav tik 
vienkārši. Daudzi laucinieki 
brauc ar savu automašīnu un 
vēl kooperējas ar kaimiņiem, jo 
tad ir droši, ka nokļūs, kur un 
cikos vajag.

Septembra otrajā pusē 
liepājnieki sūdzējās par auto-
busu nekursēšanu 22. un 23. 
maršrutā. Liepājas sabiedriskā 
transporta aģentūras direkto-
ra vietnieks Toms Malkevičs 
apstiprina, ka mēneša trešajā 
nedēļā bijis manāmi vairāk 
atceltu reisu nekā parasti un 
ienākušas sūdzības. Atseviš-
ķu reisu neizpilde esot katru 
dienu, tās iemesli – tehniskas 
problēmas, satiksmes negadī-
jumi un citi.

Reisu uzskaitei aģentūrā 
“svītru pavelkot” katra mēneša 
beigās. “Taču pirmās indikāci-
jas, ko redzam, – bija lielāka ne-
izpilde nekā visa gada garumā 
ikdienā,” saka T. Malkevičs. >>

Pēc ilgāka laikposma, kad reisu neizpilde bija ik dienas, 2. oktobrī  
“Liepājas autobusu parks” nebija atcēlis nevienu autobusu. “Plānojam tuvākajā
laikā rast risinājumus un nodrošināt reisu izpildi pilnā apmērā,” ziņo LAP vadība. 
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